
Villreinnemnda for Forollhogna 
 

 

Referat fra møte 25.11.24, kl 19-22, Vollan gård på Kvikne 

 

Saksliste 

27/24 Referat fra møte 17.10.24 på teams 

28/24 Felling og jakt Forollhogna 2024 

29/24 Tilskott til villreinformål 2024 

30/24 Orienteringer 

 Kvalitetsnorm villrein – tiltaksplaner 

 Innsigelser MGK 

 Veg til Svartåsrabben, Vingelen 

 Tamrein inn i Forollhogna 

  

Vedlegg –    sak 28/24 søknader om midler 

 

Møtetid 3t + 1 t forberedelse 

   

Til stede: 
Jo Esten Trøan, Tolga 

Jan Håvard Refsethås, Holtålen 

Svein Aasen, Tynset 

Olav Edvin Heggvold, Midtre Gauldal 

Astri Kari Snildal, Rennebu 

Alfhild Myre, Os – teams 

Gunn Merethe Prytz, Røros – teams 

 

Kristoffer Flaa Sørensen, FVV 

Helene Lillevold, FVV 

Tom Hjemsæteren, SF Innlandet/sekretariat 

 

 

 

27/24 Referat fra møte 17.10.24 på teams 
 

Saksliste 

23/24 Referat fra møte 12.09.24, Vingelen 

24/24 Høring – motorferdsel  

25/24 Høring - viltlov 

26/24 Orienteringer  

 Flytting av Fosenrein 

 

Vedlegg:  1 Villreinrådet om viltlov 

  2 Atle Mysterud om NIBIO-rapporten 

 

Referatet gått gjennom uten merknader.  

https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/plan_bygningsloven/planlegging/innsigelsessaker/id2008038/


28/24 Felling og jakt Forollhogna 2024 
Total kvote for Forollhogna Villreinområde var i år 526, jf sak 16/24. Det lå til grunn et 

forventa uttak på 409/82% ved fastsetting av årets kvote for Forollhogna Villreinvald på 500 

dyr, jf valdstyret sitt forslag til årsmøtet. Fellingsresultatet med 356 dyr/71% (eller 68% for 

hele området), er derfor noe mindre enn forutsatt før jakta. 

 

Sekretariatet avventer valdets framlegging av sommerens tellinger og vurdering av 

jaktresultatet i møtet før vi konkluderer med om utviklinga følger forutsetningene for 

godkjenning av bestandsplan og kvote. 

 

Gjennomgang i møtet 

Leder og sekretær for Forollhogna Villreinvald gikk gjennom oppsynsrapporten. 

Fellingsresultatet er litt lavere enn forventa. Fordelinga på alder og kjønn i uttaket er 

akseptabel ut fra avskytingsprofil i bestandsplan. Totalt sett er rettighetshaverne fornøgd med 

jakta og et fellingsresultat som bidrar til fortsatt kontrollert vekst opp mot bestandsmålet. 

 
Oppsynsrapporten legges ved referatet 

 

29/24 Tilskott til viltformål 2024 
Ordninga er omtalt i LMDs Prop. 1 S (2023-2024), kap 1140 haustbare viltressursar, jf også 

LMDs forskrift 2018-12-19-2172 om tilskudd til viltformål. 

 

«Formål med løyvinga 

Midlane under posten er retta mot auka verdiskaping og oppbygging av kunnskapsgrunnlaget 

for forvaltning av viltressursane. Målet for tilskottsordninga er å medverke til at det blir eit 

haustingsverdig overskott av vilt, og til å ta vare på produktiviteten og mangfaldet i naturen 

regionalt og nasjonalt. Tiltaka som blir sette i verk skal gi betre kunnskap om artar og 

bestandar og korleis dei kan haustast på beste måten.. 

…… 

 

Vidare skal posten dekkje tiltak i villreinforvaltninga som drift av villreinområda, teljing av 

bestandar, overvaking, styrking av oppsyn og registrering i villreinområda, og utvikling av 

driftsplanar. Innbetalte fellingsavgifter skal førast tilbake til det enkelte villreinområdet, og 

midlane skal disponerast av villreinnemnda.» 

 

Nemnda disponerer kr 105 680,- til villreintiltak iflg e-post fra Miljødirektoratet 26.01.24. 

 

Forollhogna Villreinvald har 12.11.24 søkt om 177 000,- til drift av valdet, fordelt på 80 000,- 

til minimumstelling, 35 000,- til struktur- og kalvtelling med NINA, 12 000,- til 

informasjonsmateriell og 50 000,- til statistikk og rapportering. 

 

Forollhogna Villreinvald har 15.01.24 (også) søkt om 80 000,- til 

ungdomstiltak/opplæringsjakt i skolen. 

 

Nemnda er for 2024 tildelt kr 280 000,- i driftsmidler (SF budsjett 300’-20’ til Tolga 

kommune), statsbudsjettet kap 1140.01.   

 

«Posten dekkjer utgifter til løn og godtgjersler for dei statlege villreinnemndene og andre 

driftsutgifter knytte til viltforvaltninga, som det nasjonale Jegerregisteret i Brønnøysund, 



utarbeiding av jaktstatistikk, utvikling og drift av betalingstenesta for jegeravgifta og 

informasjonstiltak..» 

 

Foreløpig pr. 08.11.24 er det betalt ut kr 125 000,- for møter og reiser hittil i år, og satt av kr 

100 000,- til administrativ kostnadsdekning/sekretaiat. Møtegodtgjørelse og andre utgifter for 

dette møtet kan komme på neste års budsjett, men vi forsøker å få det med i år. 

 

Budsjettpost Tilsagn Disponert 

08.11.24 

Rest 

1140.01, drift nemnd, prosjekt 629 280 000 225 000 55 000 

1140.71.2, villreintiltak, prosjekt 662 105 680 
 

105 680 

   160 680 

Møte 28.11.23  20 000  

Til fordeling 25.11.24   140 680 

 

Sekretariatets vurdering 

Søknad om ungdomstiltak/opplæringsjakt er sendt tidligere i år og er avslått innafor 

Statsforvalteren sitt budsjett for ordinære midler til vilttiltak. Nemnda har støtta dette tiltaket 

tidligere, og sekretariatet mener det fortsatt er viktig for å spre kunnskap og etablere forståelse 

for villreinen i området. Søknaden er innafor vilkår for villreintiltak, og vi tilrår derfor at 

søknaden støttes med 20 000,- 

 

Forollhogna villreinvald har nå også søkt om kr 177 000,- til drift av valdet. Dette er 

tiltak/registreringer som også er helt nødvendige for nemndas oppgaver i villreinområdet. 

Søknaden om drift av valdet er innafor vilkår for villreintiltak, og sekretariatet tilrår at denne 

prioriteres innvilges så langt det er dekning i budsjettet etter dette møtet. 

 

Statsforvalteren vil som tidligere år anmode nemnda om aksept for å ta av nemndas 

driftsbudsjett for 2024 til drift av sekretariatet (administrativ kostnadsdekning). Sekretariatet 

har i tabellen over lagt til grunn at kr 100 000,- settes av til årlig dekning for drift av 

sekretariat og økonomiforvaltning for nemnda. Det er usikkert hvor mye av nemndas faktiske 

utgifter som kan belastes på årets budsjett, og hvor mye som kan brukes til tjenestekjøp. 

Søknadene blir derfor satt opp i prioriterte rekkefølge og innvilges så langt det er dekning.  

 

Sekretariatets forslag til vedtak 

Villreinnemnda for Forollhogna viser til innkomne søknader og sekretariatets gjennomgang 

og vurdering av disse. Nemndas fordeling av midler til villreintiltak, statsbudsjettet 1140-

71.2, og rest av driftsmidler 1140-01, blir da: 

 

1. Forollhogna Villreinvald Ungdomstiltak 20 000 

2. Forollhogna Villreinvald Drift og registreringer Inntil 120 000 

  
 

 

Tilskott til villreintiltak på kr 105 680,- betales ut fra Statsforvalteren i Innlandet. Nemnda gir 

også Statsforvalteren i Innlandet fullmakt til å betale ut ubrukte midler til drift av nemnda, 

statsbudsjettet kap 1140.01, til kjøp av nødvendige tjenester med datainnsamling og faglig 

grunnlag for nemndas drift. 

 

 



 

Nemnda sin vurdering 

Nemnda slutter seg til sekretariatet sitt forslag til vedtak. 

 

Nemnda sitt vedtak 

Villreinnemnda for Forollhogna viser til innkomne søknader og sekretariatets gjennomgang 

og vurdering av disse. Nemndas fordeling av midler til villreintiltak, statsbudsjettet 1140-

71.2, og rest av driftsmidler 1140-01, blir da: 

 

1. Forollhogna Villreinvald Ungdomstiltak 20 000 

2. Forollhogna Villreinvald Drift og registreringer Inntil 120 000 

  
 

 

Tilskott til villreintiltak på kr 105 680,- betales ut fra Statsforvalteren i Innlandet. Nemnda gir 

også Statsforvalteren i Innlandet fullmakt til å betale ut ubrukte midler til drift av nemnda, 

statsbudsjettet kap 1140.01, til kjøp av nødvendige tjenester med datainnsamling og faglig 

grunnlag for nemndas drift. 

 

 

 

30/24 Orienteringer 
 

Kvalitetsnorm villrein – tiltaksplaner 

 

Innsigelser MGK 

 
 

 

Veg til Svartåsrabben, Vingelen 

Søknad legges ved referatet 

 

  

https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/plan_bygningsloven/planlegging/innsigelsessaker/id2008038/


Tamrein inn i Forollhogna 

Jo Esten viste til diskusjon på årsmøtet til FVV om varslingsrutiner med mer. Helene opplyser 

at de får raskt melding om dyr i området, og det har vært flere forsøk på utdriving med 

helikopter. SFTL er også aktivt inne i oppfølging. Det kommer fortsatt mye rein i området, 

men vanskelig å si noe om endringer i omfang. Det blei foreslått at 

rettighetshaverne/sekretariatet melder fra om tamrein også til nemnda sitt sekretariat og videre 

til reindriftsforvaltninga. Leder for villreinnemnda og leder FVV holder kontakt og drøfter 

videre arbeid med varslingsrutiner og kontakt med reindrift og reindriftsforvaltning.  

 

 

 

Tom Hjemsæteren      godkjent av leder i e-post 27.11.24 

SF Innlandet/sekretariat 

Stange 27.11.24 


